
 

Program Aim 

The program aims to provide graduate physicians who can: 

a- Provide primary health care as family physician/general practitioner, 

with emphasis on disease prevention and health promotion. 

b- Achieve the clinical and practical standards through a patient-centered 

care required to compete in the national labor market. 

c- Adhere to professionalism and adopt the ethics of medical practice and 

respect the religious, cultural and humanity values. 

d- Collaborate with other health care professionals, appreciating their role, 

respecting the hierarchy of the health care system with acquisition of the 

skills of professionalism and leadership. 

e- Continue self-learning and research to cope with the advancement in the 

medical field. 

f- Employ the clinical practice for the service and improvement of the 

community. 

 أهداف البرنامج 

 يهدف البرنامج إلى توفير أطباء خريجين يمكنهم: 

الصحية الأولية كطبيب أسرة / ممارس عام، مع التركيز على الوقاية من الأمراض  توفير الرعاية    -أ

 وتعزيز الصحة. 

تحقيق المعايير السريرية والعملية من خلال رعاية تتمحور حول المريض والمطلوبة للمنافسة   -ب

 في سوق العمل الوطني. 

 الالتزام بالمهنية وتبني أخلاقيات الممارسة الطبية واحترام القيم الدينية والثقافية والإنسانية.  -ج

التعاون مع العاملين الآخرين في مجال الرعاية الصحية وتقدير دورهم واحترام التسلسل الهرمي    -د

 لنظام الرعاية الصحية مع اكتساب المهارات المهنية والقيادة.

 الاستمرار في التعلم الذاتي والبحث لمواكبة التقدم في المجال الطبي.  -هـ

 توظيف الممارسة السريرية لخدمة المجتمع وتحسينه.  -و

 

 

 

طب الكلية  - المنوفيةجامعة   
البرنامج الأساسي بنظام الخمس 

سنوات والساعات المعتمدة 
 لبكالوريوس الطب والجراحة

 


